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به وزنه برداری بانوان

کوروش باقری امیدوار است وزنه برداران زن ایران به روند رو به       بازتاب
رشد خود ادامه دهند. رقابت های وزنه برداری قهرمانی آسیا در 
کره جنوبی در حالی به پایان رسید که سهم بانوان اعزامی تنها دو برنز بود. در این دوره از رقابت ها 
فاطمه کش��اورز در دس��ته 64کیلوگرم دو مدال برنز دوضرب و مجموع را به گردن آویخت. 
س��رمربی تیم ملی وزنه برداری زنان در گفت وگو با ایس��نا از عملکرد ملی پوشان اعزامی ابراز 
رضایت کرد: »با توجه به رکوردهایی که در تمرینات داشتند، الهام حسینی در قهرمانی آسیا 
تنها کسی بود که فوق العاده کار کرد و جای هیچ حرف و حدیثی باقی نگذاشت. بقیه نفرات هم 
افزایش رکورد داشتند. فاطمه کشاورز مدال باارزشی گرفت. درست است این دو مدال در وزن 
غیرالمپیکی بود و باید بپذیریم مدال گرفتن در یک وزن غیرالمپیکی به مراتب راحت تر است، 
با این حال به نسبت مسابقات قبلی، رکوردهای بالاتری زد، باید بیشتر کار کنیم. وزنه برداران 
نسبت به قبل افزایش رکورد داشتند، اما انتظار من بالاست. سطح رقابت ها فوق العاده بالا بود و 
باید نمره قبولی به وزنه برداران داد.«  باقری با تأکید بر برگزاری اردوهای بلند مدت اظهار داشت: 
»قطعاً نیاز به اردوهای بلندمدت و پی در پی داریم تا بدون تعارف، بخشی از نفراتی را که در اردو 
هستند به صورت گلخانه ای بالا بکشیم. وقتی زیرساخت بانوان بهتر شد، در سطح کشور انتظار 
یکسان از وزنه برداری بانوان خواهیم داشت و فدراسیون نهایت تلاشش را می کند تا این اتفاق 
بیفتد.« سرمربی تیم ملی در خصوص اعزام بانوان وزنه بردار به بازی های آسیایی هانگژو گفت: 
»قرار اس��ت وزنه برداری بانوان به بازی های آسیایی اعزام ش��ود، اما ظاهراً روی تعداد نفرات 
اختلاف نظر وجود دارد. آن موقع به ما گفتند می توانیم پنج نفر را اعزام کنیم. ظاهراً کمیته  ملی 
المپیک به دنبال مدال است، اما هیچ قولی نمی توانیم بدهیم و باید ببینیم تا آن موقع وضعیت 
دختران به چه ش��کل خواهد بود. البته به اینکه بانوان نزدیک به مدال شوند، خیلی خوشبین 
هستم.« قهرمانی جهان و کسب سهمیه المپیک دیگر رویدادهای پیش روی تیم وزنه برداری 
بانوان هستند: »برای قهرمانی جهان و بازی های آسیایی حتماً باید رکوردها بالاتر بروند. با توجه 
به شرایطی که داریم با تعداد نفرات کم در مسابقات جهانی شرکت می کنیم که حداکثر چهار 
تا پنج نفر هستند. یکی از محتمل ترین  گزینه ها برای گرفتن سهمیه پاریس الهام حسینی است، 
اما او هم حداقل نیاز ب��ه ۱۰ کیلوگرم افزایش رکورد دارد. البته م��ن به فکر نمی کنم که فقط 
حسینی شانس داشته باشد و به نظرم نفراتی هستند که شانس کسب سهمیه دارند. استراتژی 
ما مشخص است، ما باید در پنج گزینشی المپیک شرکت کنیم و رکوردها هم افزایش پیدا کند. 
تا اردیبهشت سال آینده فرصت داریم که قدم به قدم جلو برویم و بتوانیم شرایط را مهیا کنیم 

تا به سهمیه المپیک برسیم.«

پایان همکاری با سعید ارمغانی

هاکاندمیربهنیمکتبسکتبالایرانرسید
هدایت تیم ملی بسکتبال ایران به هاکان دمیر سپرده شد. همانطور 

شیوا  نوروزی
که انتظار می رفت فدراس��یون بس��کتبال به همکاری  خود با سعید       چهره

ارمغانی پایان داد و یک ترکیه ای را جایگزین او کرد. صعود دش��وار 
ایران به جام جهانی 2۰23 انتقاد از عملکرد کادرفنی ایرانی را افزایش داد تا جایی که همه می دانستند 
شرایط دیگر برای ادامه همکاری ارمغانی با تیم ملی فراهم نیست. این در حالی است که تیم کشورمان 
در جام جهانی پیش رو با تیم های قدرتمند اسپانیا، برزیل و ساحل عاج همگروه شده و قطعاً بازی های 
سختی را خواهد داشت. همین مسئله باعث ش��د جواد داوری و همکارانش دوباره بحث استفاده از 
س��رمربی خارجی را مطرح کنند. با اینکه گفته می شد احتمال سپردن س��کان هدایت تیم ملی به 
بچیروویچ وجود دارد، اما در نهایت دمیر به عنوان سرمربی جدید برگزیده شد. مربی اهل ترکیه در 
شرایطی این مسئولیت را پذیرفته که در پنجره پنجم و ششم انتخابی جام جهانی هدایت تیم کشورش 
را برعهده داش��ت. با توجه به مذاکرات مثبت با دمیر، قرارداد این مربی با فدراسیون ایران یک ساله 
خواهد بود. به این ترتیب سرمربی جدید در بازی های آسیایی هانگژو و همچنین جام جهانی 2۰23 
روی نیمکت ایران می نش��یند. هاکان دمیر که در بس��کتبال اروپا شناخته ش��ده است، در کارنامه 
مربیگری اش سابقه هدایت تیم های آنادولو، ته کل اسپور، مرسین ترکیه، بشیکتاش، سپس پینار، 
کارشیاکا، ترابوزان اسپور، توفاش،  بلکشهیر و دینامو بخارست دیده می شود. این خبر بازتاب زیادی 
در رسانه های خارجی داشت. خبرگزاری آناتولی در این خصوص نوشت: »هاکان دمیر« که سابقه 
سرمربیگری در تیم های باشگاهی ترکیه ای و سایر کشورهای اروپایی را در کارنامه دارد، طبق توافق 
شکل گرفته قرار است تیم ملی بسکتبال ایران را در مسابقات جام جهانی 2۰23 و بازی های آسیایی 
هدایت کند.«  به گفته رسانه های خارجی در این مدت دستیار ترکیه ای هاکان دمیر را همراهی خواهد 
کرد. اگرچه فدراسیون می توانس��ت زودتر از اینها تکلیف تیم ملی را مشخص کند، ولی باز هم باید 
خوشحال بود از اینکه بحث انتخاب سرمربی تمام شده است. همانطور که گفته شد تیم کشورمان دو 
رویداد آس��یایی و جهانی را در پیش دارد و اهالی بس��کتبال و مردم منتظر کسب نتایج قابل قبول 
هستند. تیم ملی بسکتبال ایران در سال های اخیر از بین تیم های برتر قاره فاصله گرفته و حالا بسیاری 
از تیم ها می توانند برایمان دردسرساز شوند. همچنین در چهار دوره اخیر بازی های آسیایی دو مقام 
سومی و دو مقام نایب قهرمانی از آن ما شده و با توجه به پتانسیل فعلی باز هم نمی توان انتظار قهرمانی 
از تیم ملی بسکتبال داشت. از طرفی بازی در جام جهانی و رویارویی با مدافع عنوان قهرمانی و برزیل 
قدرتمند س��خت تر از حد تصور خواهد بود. البته هاکان دمیر نیز زمان زیادی برای تغییر و تحول و 
همچنین آش��نایی با بازیکنان ایرانی نخواهد داشت. برگزاری اردوهای مس��تمر و انجام بازی های 

تدارکاتی می تواند بسکتبال کشورمان را برای حضور هرچه بهتر در مسابقات آتی آماده سازد.

پرونده لیگ بیست و دوم امشب بسته می شود، 
شبی سراسر هیجان که بی شک با حساسیت های 
زیادی همراه اس�ت، چراکه نه تکلیف قهرمان 
لیگ مشخص شده و نه دومین تیم سقوط کننده!
پرس�پولیس در قائمش�هر با نس�اجی دیدار 
می کند و س�پاهان با مس در کرمان و کس�ی 
نمی داند جام ب�ه کدام میهمان می رس�د. اما 
حساس�یت دیدار گل گهر- نفت آبادان هم به 
واسطه رقابت برزیلی ها با نماینده کرمان برای 
بقا در لیگ کم از جدال مدعیان قهرمانی نیست.

رقابت پایاپا سرنوشت سروته لیگ را به هفته پایانی 
گره زده تا حساسیت این هفته به اوج خود برسد. 
برای سیزدهمین مرتبه در تاریخ لیگ برتر، روشن 
ش��دن تکلیف قهرمان لیگ به هفته آخر کشیده 
شده، اما آنچه حساس��یت بازی های این هفته را 
بیشتر کرده، رقابت تنگاتنگ پرسپولیس و سپاهان 
برای بالا بردن جام است. پرسپولیس و سپاهان تا 
به امروز یک بار در نبرد قهرمانی کارش��ان به روز 
آخر کشیده شده که هر بار هم سرخپوشان تهرانی 
برنده بودند و ج��ام قهرمانی را بالای س��ر بردند و 
همین کافیست تا تلاش سپاهان برای کسب عنوان 
قهرمانی با چاشنی انتقام همراه باشد. سازمان لیگ 
اما بی توجه به تمام این شرایط ناچار است تدارک 
دو جش��ن را ببیند. یکی در کرم��ان و دیگری در 
قائمشهر، چراکه با وجود صدرنشینی سرخپوشان  

پیش بینی قهرمان کار ساده ای نیست. 
   90 دقیقه تا جام 

ورزشگاه شهید وطنی قائمشهر عصر امروز میزبان 
یکی از هیجان انگیزترین بازی های هفته پایانی 
لیگ اس��ت. دیداری که زمزمه هایی از برگزاری 
آن در آزادی به گوش می رس��ید، ام��ا در نهایت 

نساجی موفق به حفظ میزبانی این بازی حساس و 
تعیین کننده شد. دیداری که نتیجه آن صرفاً برای 
پرس��پولیس اهمیت دارد. با این وجود انرخوس 
اسپانیایی گفت که به خاطر روح ورزش می خواهیم 

پرسپولیس را شکست بدهیم.
 نساجی برخلاف بازی امروز که هیچ حساسیتی 
برایش ندارد، س��وم خرداد در مصافی حس��اس 
در نیمه نهای��ی جام حذف��ی با اس��تقلال دیدار 
می کند و بعید نیس��ت اگر از همه توان خود برابر 
سرخپوشان اس��تفاده نکند و انرژی خود را برای 
بازی با آبی پوش��ان پایتخت بگذارد. پرسپولیس 
اما بی شک با تمام توان برای کسب هر سه امتیاز 
این بازی ب��ه میدان م��ی رود، خصوصاً که یحیی 
خوب می داند تنها برتری در این میدان است که 
می تواند قهرمانی این فصل را برای سرخپوش��ان 
به دنبال داشته باشد، چراکه در صورت هم امتیاز 
شدن پرسپولیس و س��پاهان در پایان بازی های 
این هفته، قهرمانی به زردپوشان اصفهانی می رسد 
ک��ه در بازی های رودررو موفق ب��ه برتری مقابل 
سرخپوشان پایتخت شدند. هرچند پرسپولیس 
در بازی رفت با پنج گل نساجی را به زانو درآورد، 
اما بی شک این بازی متفاوت خواهد بود و دست کم 
گرفتن حریف می تواند همانند س��ال گذش��ته 
قهرمانی را از سرخپوش��ان بگیرد و بی تردید این 
چیزی نیست که یحیی و شاگردانش به دنبال آن 
باشند. ضمن اینکه سرمربی پرسپولیس بهتر از هر 
کسی می داند بازی در قائمشهر کار ساده ای نیست 
و 9۰ دقیقه دشواری مقابل نساجی و هوادارانش 

در پیش دارد.  
   جدالی انتقامی با هدف قهرمانی

حساس ترین مصاف امروز بی شک در کرمان برگزار 

می شود. س��پاهان، قهرمان پنج دوره رقابت های 
لیگ برتر آخرین ب��ار در پایان لی��گ چهاردهم 
بود که جام قهرمان��ی را از آن خود کرد. بعد از آن 
زردپوشان دیگر هرگز دست شان به جام نرسید، 
آن هم در شرایطی که سه مرتبه در کورس قهرمانی 
حضور داشتند، اما دو بار با ایستادن بر سکوی دوم 
و یک مرتبه نیز با حضور در جایگاه س��وم به کار 
خود پایان دادند. برای سومین سال پیاپی سپاهان 
یکی از مدعیان جدی کس��ب عن��وان قهرمانی 
است، اما با این تفاوت که سرنوشت سپاهان را نه 
خودش که پرسپولیس مشخص می کند، چراکه 
شاگردان مورایس به واسطه دو امتیاز باارزشی که 
در مصاف با ملوان بندرانزلی از دست دادند، تنها به 
واسطه لغزش شاگردان یحیی در روز آخر است که 
می توانند برای ششمین مرتبه در تاریخ لیگ برتر 

جام قهرمانی را بالای سر ببرند.
زردپوش��ان دو بازی قبلی را با برت��ری پرگل به 
پایان بردند، اما یک امتیاز فاصله با سرخپوش��ان 
صدرنشین کار ش��اگردان مورایس را در آخرین 
روز لیگ بیست و دوم با مشکل مواجه کرده است، 
به طوری که سپاهان باید حواسش به نتیجه بازی 
پرسپولیس با نساجی هم باشد، آن هم در شرایطی 
که خود نیز مصاف دش��واری با م��س کرمان در 
پیش دارد، چراکه مس نی��ز در رقابتی تنگاتنگ 
با نف��ت آبادان برای بق��ا و ادامه حض��ور در لیگ 
برتر می جنگد و این یعنی س��پاهان کار ساده ای 
در کرمان ندارد و چه بس��ا قبل از پرس��پولیس، 
مس نماینده زردپوش اصفهان را از کسب عنوان 
قهرمانی این فصل ناامید کند. چهار باخت و تنها 
یک تساوی عملکرد مس کرمان در پنج بازی اخیر 
بوده است. نتایجی که بقای این تیم در لیگ برتر 

را منوط به کسب هر س��ه امتیاز بازی با سپاهان 
مدعی کرده اس��ت. تیمی که امیدوار است بعد از 
هفت سال، بار دیگر عنوان قهرمانی لیگ را از آن 
خود کند. اتفاقی که این دیدار را به بازی اشک ها و 
لبخند ها تبدیل می کند، از آن جهت که برتری یک 

تیم به معنای سقوط تیم دیگر است.
   تلاش برای بقا 

اما درس��ت در لحظاتی که سپاهان برای قهرمانی 
و مس کرم��ان برای بق��ا در لیگ مقاب��ل هم قرار 
می گیرند، نفت آبادان هم برای ادامه حضورش در 
لیگ با گل گهر سیرجان در جدال است. نفت آبادان 
به واسطه نتایج هفته های اخیر حالا شانس زیادی 
برای بقا در لیگ دارد، اما به ش��رط آنکه مس سر 
تعظیم برابر سپاهان فرود آورد. در واقع هفته پایانی 
لیگ علاوه بر جدال مدعیان قهرمانی، شاهد جنگی 

تمام عیار بین مدعیان بقا در لیگ نیز هست. 
در دیگر بازی های امروز، استقلال که به واسطه 
عدم نتیجه گیری در هفته ه��ای اخیر از کورس 
قهرمانی جا ماند در آخرین بازی لیگ با تراکتور 
دیدار می کند. شاگردان ساپینتو بازی دور رفت 
را با حس��اب 2 بر صفر به سرخپوش��ان تبریزی 
واگذار کردند، اما در رقابت های حذفی با برتری 
2 بر یک انتق��ام این شکس��ت را گرفتند و حالا 
باید دید در سومین نبرد اوضاع به نفع کدام تیم 
پیش می رود، مرد پرتغالی اس��تقلال یا سرمربی 
اس��پانیایی تراکتور. در ادامه ذوب آهن از هوادار 
پذیرایی می کند، نفت مسجدس��لیمان در بازی 
خداحافظی با لیگ میزبان ملوان است، آلومینیوم 
اراک به میهمانی فولاد خوزستان می رود و پیکان 
پذیرای مس رفسنجان است، دیداری که تقابل 

گزینه های مربیگری تیم امید نیز هست.
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استقلال هرچند با قهرمانی در لیگ برتر وداع کرد، اما 
همچنان امیدوار است قهرمانی جام حذفی را به دست 
آورد. اوضاع تیم با ساپینتو بد نیست و هواداران نیز 
کمتر بازیکنان و سرمربی شان را بابت عدم قهرمانی 
در لیگ برتر س�رزنش می کنند. این روزها هواداران 
زیادی به تمرین آبی ها س�ر می زنند. ف�رزاد یکی از 
این ه�واداران اس�ت ک�ه در مس�ابقات دو ماراتن با 
ویلچر کشور ش�رکت کرد و مدال هم گرفت. فرزاد با 
حضور در تمرین استقلال مدالش را به ساپینتو اهدا 
کرد تا اینگونه از او تشکر کرده باشد. ساپینتو هم در 
خصوص او گفت: »فرزاد به همه نشان داد که با تلاش و 
کوشش می توان به موفقیت دست پیدا کرد و  وجود او 
و همه هواداران استقلال است که ما را به تلاش بیشتر 

برای شاد کردن دل هوادارانمان وادار می کند.«

مدالماراتن
برایساپینتو

قاب

فريدون حسن

حسرتتمامنشدنینسلآیندهورزش
این چند روز تمام هوش و حواس ورزش کش��ور معط��وف به فوتبال و 
آخرین بازی های لیگ برتر است. )البته غیر از این چند روز هم همین طور 
بوده است(، اما درس��ت در این روزها دیدن و ش��نیدن حرف های یک 
نوجوان ۱7 س��اله با دو قهرمانی آس��یا که تمام هزینه های ورزشش را 
خانواده تأمین می کند دردآور است. البته این درد را هم فقط مدال آوران 
و افتخارآفرینانی متوجه می شوند که مثل مهدی هفت چشمه توجهی به 

آنها نمی شود، والا مسئولان ورزش همچنان تب فوتبال دارند و بس.
یک نگاه کلی و گذرا به ورزش کشورهایی که در المپیک و حتی بازی های 
آسیایی موفق عمل می کنند، نش��ان می دهد تمام سرمایه گذاری آنها 
روی نوجوانان و جوانان در رش��ته های پایه همچون دوومیدانی، شنا و 
ژیمناستیک است، درس��ت برخلاف ورزش ایران که قهرمان ۱7 ساله 
پرتاب چکشش حمایت که نمی شود هیچ، حتی دیده هم نمی شود تا 
اینگونه صدای اعتراضش بلند شود: »از سال گذشته که مدال طلا کسب 
کرده ام، حمایتی نش��ده و با اینکه با فدراسیون هم صحبت کرده ام، اما 

خبری از حمایت مسئولان  ورزشی نیست.«
ورزشکاری که آینده ورزش ایران با او و امثال اوست. یکی از شاخصه های 
رشد ورزش در هر کشور توجه به نونهالان و نوجوانان و زمینه سازی برای 
پیشرفت آنها در رشته های پایه است. در ورزش جهان این مسئله با توجه 
به ورزش آموزشگاه ها و مدارس پایه گذاری می شود و به ترتیب به رده های 
سنی بالاتر می رس��د، درس��ت برخلاف ورزش ایران که حتی قهرمانی  و 
افتخارآفرینی های ورزشکاران نوجوان و جوانی که با سرمایه خود موفقیت 
کسب کرده اند هم دیده نمی ش��ود. در یک کلام ورزش فوتبال زده ایران 
و مس��ئولان عش��ق فوتبال آن، حتی لقمه آماده را هم قب��ول نمی کنند. 
در حالی که باید روی ورزش آموزشگاه ها سرمایه گذاری کنند، نمی کنند و 
در عوض دست رد  به سینه ورزشکارانی می زنند که با هزینه خود پیشرفت 
کرده و افتخارآفرین شده اند. این در حالی است که با اندک توجهی همین 

ورزشکاران می توانند موفقیت های بزرگ تر و مهم تری را به دست آورند.
ماجرای فوتبال زدگی ورزش ایران ماجرای تازه ای نیست. سال هاست که 
ریل گذاری ورزش روی این مسئله صورت گرفته و ورزش ایران با سرعت 
قابل توجهی روی این ریل به سمت نابودی در حال حرکت است. بسیاری از 
مدال آوران و افتخارآفرینان وضعیت خوبی ندارند. بسیاری در جست وجوی 
شرایط بهتر، حتی به جلای وطن می اندیش��ند و می خواهند تا دیر نشده 
حداقل برای دیده ش��دن به جایی بروند که قدرش��ان را بدانند و اینگونه 
برای کمترین توجه و امکانات دست وپا نزنند. داستان تلخی است، داستان 
این همه بی توجهی و نادیده گرفتن نوجوانان و جوانانی که در رشته های 
ورزشی فعالیت می کنند و موفقیت به دست می آورند، اما هیچ گاه آنگونه که 
باید دیده نمی شوند. ریشه های این اتفاق بد را باید در سوءمدیریت حاکم 
بر ورزش کشور جست وجو کرد. مدیران فوتبال زده ای که هدفی جز نابودی 
ورزش ایران ندارند و تا هس��تند نوجوانانی چون مهدی هفت چشمه باید 

همچنان حسرت به دل امکانات، توجه و حمایت باقی بمانند.

شیوا  نوروزی

رؤیایوروداینتربهفینال
دبل پیروزی مقابل تیم همشهری به ناکامی ۱3 ساله اینترمیلان پایان داد. 
نروآتزوری در دیدار برگشت خود با آث میلان در چارچوب نیمه نهایی لیگ  
قهرمانان اروپا با یک گل رقیب سنتی اش را شکست داد تا مجموعاً با برد 3 بر 

صفر صعودی مقتدرانه به فینال رقابت ها داشته باشد. 
برای هواداران اینتر این موفقیت ارزش دوچندان دارد؛ از یک سو این تیم 
پس از ۱3 سال جشن صعود به فینال اروپا را برپا کرده و از سوی دیگر این 
موفقیت با گذر از رقیب میلانی حاصل شده است. بعد از برد تأثیرگذار 
بازی رفت، باز هم همکاری لوکاکو و لائوتارو مارتینز جواب داد و مارتینز 
تک گل بازی برگشت را زد و کار را یکس��ره کرد. مهم ترین نکته ای که 
در صعود اینتر به چشم می خورد بازی هجومی و بدون ترس شاگردان 
س��یمئونه اینزاگی بود. این تیم با اینکه در مرحله گروهی کار سختی 
داشت، ولی با اعتمادبه نفس زیاد حالا یک پای فینال است. از سال 2۰۱8 
به بعد اینتر اولین تیمی اس��ت که در گروهش دوم شده، ولی به فینال 
صعود کرده است. نروآتزوری آخرین بار در سال 2۰۱۰ با خوزه مورینیو 
در دیدار نهایی لیگ  قهرمانان به میدان رفتند و حال آنها ششمین فینال 

اروپایی خود را تجربه خواهند کرد. 
سرمربی اینتر در پایان مرحله نیمه نهایی از بازیکنانش تشکر کرد: »در 
چند روز آینده متوجه می شوید چه اتفاقی افتاده است. در ابتدا این مسیر 
یک رؤیا بود، اما همیش��ه معتقد بودیم عملکرد فوق العاده ای داشتیم و 
بردن نیمه نهایی در دربی بس��یار رضایت بخش است. فقط می توانیم از 
بازیکنان تشکر کنیم.« اینزاگی درباره درخشش تیمش در دربی تمام 
اروپایی دلامدونیا حرف زد و اینکه تا مرز اخراج از اینتر نیز پیش رفت: »از 
ژانویه در چهار دربی بازی کردیم و هر چهار دربی را بردیم. می دانیم که 
میلان قهرمان ایتالیاست و کیفیت بالایی دارد، اما بازیکنان عالی بودند و 
شایسته لذت بردن از این موفقیت هستند. مدت ها پیش گفته بودم که 
تلاشی دیوانه وار بدون نگاه کردن به این یا آن مسابقه انجام می دهیم و 
فقط تلاش می کنیم به بهترین شکل ممکن پیروز شویم. از آنچه به دست 
آورده ایم، خوشحالم. می دانم چه کسی همیشه همراهم بود و چه کسی 
در لحظه نیاز من آنجا نبود. می دانم در این ماه ها چه اتفاقی افتاده است، 
اما خوش شانسم که کادر فوق العاده ای را در کنار خود دارم، تیمی که 2۰ 
ماه در هر ش��رایطی در کنارم بوده و اکنون دو فینال دیگر برای بازی در 
پیش داریم و لیگی که هنوز همه چیز برای بازی کردن در آن وجود دارد. 
۱9 ماه پیش از من خواسته شد به یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان برسیم. 
فکر می کردم فصل گذشته لیگ قهرمانان اروپا خیلی خوب بود، این فصل 
حتی بهتر از فصل پیش است. ما با حریفان قدرتمندی روبه رو شدیم و 

جایگاه خود را در فینال به دست آوردیم.«
مارتینز، مهاجم آرژانتینی ستاره میدان بود و نقش پررنگی در فینالیست 
شدن اینتر داش��ت. او کار گروهی را رمز موفقیت تیمش خواند: »در هر دو 
بازی رفت و برگش��ت فوق العاده کار کردیم. کلی��د موفقیت ما کارگروهی 
بود. تجربه مشابهی در جام  جهانی داش��تم. اگر متحد باشید، می توانید در 
دیدارهای بسیار مهم به بهترین ش��کل ممکن بازی کنید. هر بار که وارد 
زمین می شوم، س��عی می کنم بهترین عملکردم را به نمایش بگذارم تا به 
هم تیمی هایم کمک کنم. می دانس��تیم که این فرصت را داریم تا به فینال 

لیگ قهرمانان اروپا برسیم و کارمان را کامل کردیم.«
همش��هری اینتر اصلًا ش��رایط خوبی نداشت؛ روس��ونری ها در حالی 
حسرت رسیدن به فینال به دلشان ماند که از کمبود انگیزه رنج می برند. 
پیولی، س��رمربی میلان روی این موضوع تأکید کرد: »بازیکنانم تمام 
تلاش خود را کردند، ولی اینتر شایسته صعود بود. بازیکنان اینتر تمام 
توان و انگیزه شان را روی موفقیت تیم گذاشتند. به نظرم می توانستیم 
نتیجه را تغییر دهیم و پایان کار با چنین شرایطی مایه شرمساری است. 
با شایستگی تا اینجا رسیدیم و امیدوار بودیم که به فینال صعود کنیم. 
می توانستیم یک اتفاق خاص را رقم بزنیم، اما نشد و این ناامیدکننده 
اس��ت. فصل پیچیده تر از آنچه تصورش را می کردی��م پیش رفت، اما 
چیزهای زیادی به ما آموخت. حضور در این مرحله خود یک دستاورد 
محسوب می شود. ما همزمان در سری آ هم رقابت می کنیم، ولی طبیعی 
است که حذف از نیمه نهایی ناراحت کننده باشد. ما بیش از هر چیز بابت 
از دست دادن شانس قهرمانی ناامیدیم. باید سری آ را به بهترین شکل 

خاتمه دهیم تا همه چیز به ناکامی ختم نشود.«

پایانمحرومیتجودو
خوشحالمانکندیانگران؟!

رقابت های جودوی قهرمانی جهان ب��ه میزبانی قطر در حالی به پایان 
رس��ید که جای جودوکاران ایران��ی در این میدان ب��زرگ خالی بود. 
محرومیت چهار ساله جودوی ایران 26 ش��هریورماه به پایان خواهد 
رسید و اگر رئیس فدراسیون جهانی سر قولش بماند و شیطنت جدیدی 
رخ ندهد، ورزشکاران جودوی ایران می توانند پس از چهار سال غیبت 
در مسابقاتی که زیر نظر IJF برگزار می ش��ود شرکت کنند. ماریوس 
ویزر در آیی��ن اختتامیه رقابت های جهانی برای فدراس��یون جودوی 
کشورمان یک پیام ویژه داشت: »امیدوارم فدراسیون جودوی ایران به 
قوانین احترام بگذارد و دیگر شاهد اتفاقات گذشته نباشیم. دل ما برای 
آنها تنگ شده و برای هر ملتی که در مسابقات ما حضور ندارد، دلتنگ 
هستیم. تعلیق جودوی ایران تصمیم سختی بود و از اینکه این اتفاق بر 
ورزشکاران ایران اثر منفی گذاشت، متأسفیم.« این صحبت ها موجی 
از خوشحالی را در بین مدیران فدراسیون به ویژه آرش میراسماعیلی 
به همراه داشت. رفع تعلیق جودو خبری خوشحال کننده برای ورزش 
کشور محسوب می شود. در چهار سال گذشته جودوکاران ما از این بابت 
متضرر ش��دند و برای جبران آن باید برنامه ریزی ویژه داشت، اما نکته 
اصلی واکاوی اظهارات ویزر است؛ نظر رئیس فدراسیون جهانی جودو 
نسبت به کشورمان کاملًا مشخص اس��ت و او با تصمیماتش صراحتاً 
عقایدش را نشان داده است. با اینکه او مدعی است دلش برای جودوی 
ایران تنگ شده، اما درعین حال پیش��اپیش به فدراسیون ما نسبت به 
رعایت قوانین هشدار داده است! بدون شک منظور آقای رئیس از احترام 
به قوانین، رویارویی جودوکاران کشورمان با رقبای صهیونیست است 
و بس. اصلًا بابت همین مسئله بود که چهار سال محرومیت را تحمل 
کردیم. حالا که رئیس فدراس��یون جودوی کش��ورمان از بابت قطعی 
شدن پایان تعلیق خوشحال است باید از میراسماعیلی پرسید آیا برای 
چالش های پیش رو راه حلی دارد؟ آیا مسئولان ارشد ورزش برای حل 
این مشکل رایزنی های لازم را انجام داده اند یا قرار است همچنان مثل 

گذشته به عدم اعزام نفرات در برخی اوزان اکتفا کنیم؟ 
قطعاً ویزر و حامیانش از مواضع خ��ود کوتاه نخواهند آمد، در نتیجه از 

هم اکنون باید با رایزنی های ورزشی پیگیر موضوع باشیم. 

90دقیقهتاپایان

محمد ربیعی به عنوان یکی از گزینه های اصلی سرمربیگری تیم امید در 
روزهای گذشته مذاکراتی جدی با مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال 
و محمود خسروی وفا رئیس کمیته ملی المپیک انجام داد. با این حال 
اختلافاتی در برخی مس��ائل وجود داش��ت که مهم ترین آن مباحث 
مالی بود. همین موضوع س��بب ش��د ربیعی که پیش از این پیشنهاد 

سرمربیگری امیدها را نپذیرفته بود، بار دیگر این پیشنهاد را رد کند.

ربیعیبهامیدنهگفت

تیم تیروکمان کامپوند مردان ایران به مقام چهارمی رقابت های 
جام جهانی در شانگهای چین دست پیدا کرد. ایران در نیمه نهایی 
مقابل مکزیک تن به شکست داد و از راهیابی به فینال بازماند. تیم 
کشورمان که با ترکیب محمدصالح پالیزبان، آرمین پاکزاد و میلاد 
رشیدی در این مسابقات شرکت کرده بود در دیدار رده بندی هم 

مقابل ترکیه شکست خورد و چهارم شد.

کماندارانایرانچهارمشدند

ذبیح الله پورش��یب، کاپیتان تیم ملی کاراته با قبول اعتراض تند 
خود در انتخابی تیم ملی ابراز امیدواری کرد کمیته استیناف در 
محرومیتش تجدیدنظر کند. او گفت: »این واکنش مناسب شأن 
و جایگاهم نبود و باید خویشتنداری بیشتری به خرج می دادم. در 
تمامی سال های فعالیتم در ورزش قهرمانی همواره تلاش کردم 
موجب دلخوری نباشم و کدورتی ایجاد نکنم، اما متأسفانه این بار 
نوع اعتراضم دلخوری اعضای محترم کادر فنی ، کمیته فنی و تمام 

عزیزانی که  نماینده فدراسیون بودند را به دنبال داشت.«

امیدواریپورشیببهتجدیدنظر

دنیا  حیدری
  گزارش  یک


